
CRABV 55 COM 625 10/11/2021 

CHAMBRE-4E SESSION DE LA  55E LÉGISLATURE 2021 2022 KAMER-4E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

1

 
 
 

COMMISSION DE LA JUSTICE COMMISSIE VOOR JUSTITIE 
 

du 
 

MERCREDI 10 NOVEMBRE 2021 
 

Matin 
 

______ 
 

 
van 

 
WOENSDAG 10 NOVEMBER 2021 

 
Voormiddag 

 
______ 

 
 
 
 
La discussion des questions est ouverte à 11 h 45 
par Mme Kristien Van Vaerenbergh, présidente. 
 
 
Le texte en italiques est un résumé de la question 
préalablement déposée. 
 

De behandeling van de vragen vangt aan om 
11.45 uur. De vergadering wordt voorgezeten door 
mevrouw Kristien Van Vaerenbergh. 
 
De cursieve tekst is een samenvatting van de tekst 
die de vraagsteller vooraf heeft ingediend. 

 
01 Question de Laurence Zanchetta à Vincent 
Van Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) 
sur "Les sarts communaux" (55021782C) 
 

01 Vraag van Laurence Zanchetta aan Vincent 
Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) 
over "De gemeentelijke roden" (55021782C) 
 

01.01  Laurence Zanchetta (PS): Plusieurs 
communes ont des sarts communaux, c'est-à-dire 
des biens dont la jouissance appartient en commun 
à tous les habitants. Le Livre 2 de l'ancien Code 
civil consacrait leur existence mais, depuis l'entrée 
en vigueur du Livre 3 le 1er septembre, l'article 542 
semble avoir été abrogé par l'article 14, sans 
commentaire ni disposition de remplacement. Leur 
sort est donc incertain. 
 
 
S'agit-il de leur abrogation ou de leur maintien? 
Quel statut juridique la réforme leur a-t-elle 
réservé? Si leur existence était remise en question, 
ne faudrait-il pas envisager une modification 
législative? 
 

01.01  Laurence Zanchetta (PS): Verschillende 
gemeenten beschikken over gemeentelijke roden. 
Dat zijn gronden waarvan alle inwoners kunnen 
gebruikmaken. Het bestaan ervan werd in boek 2 
van het voormalige Burgerlijk Wetboek verankerd, 
maar sinds de inwerkingtreding van boek 3 op 
1 september, werd artikel 542 blijkbaar zonder 
toelichting of vervangende bepaling door artikel 14 
opgeheven. Het is onzeker wat er nu met die roden 
zal gebeuren. 
 
Worden ze afgeschaft of blijven ze behouden? 
Welke juridische status hebben ze door de 
hervorming gekregen? Als het bestaan van die 
roden ter discussie gesteld zou worden, moet er 
dan geen wetswijziging overwogen worden? 
 

01.02  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 
français): Le nouveau Code civil affecte les biens 
des personnes publiques au domaine privé, sauf 
affectation au domaine public. Il veut être neutre et, 
vu l'absence de définition d'un bien du domaine 
public ou privé, on n'a pas modifié le statut des 
biens publics existants. 
 
 
 
 
Selon une jurisprudence de Cassation, les sarts 
communaux relèvent du domaine privé et en sont 

01.02 Minister Vincent Van Quickenborne 
(Frans): Overeenkomstig het nieuwe Burgerlijk 
Wetboek behoren goederen van publieke 
rechtspersonen tot het privaat domein, tenzij ze tot 
het openbaar domein bestemd zijn. Het Burgerlijk 
Wetboek wil neutraal zijn en aangezien het geen 
definitie bevat van een goed dat tot het openbaar 
domein of tot het privaat domein behoort, werd de 
status van de bestaande publieke goederen niet 
gewijzigd. 
 
Volgens jurisprudentie van het Hof van Cassatie 
behoren de gemeentelijke roden tot het privaat 
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une catégorie spécifique car la commune 
 propriétaire  en jouit via ses habitants, sous 
l'empire du Code nouveau. La définition des biens 
communaux par l'ancien Code était inexacte, les 
habitants de la commune n'étant pas propriétaires 
desdits biens. 
 
 
L'existence de sarts communaux n'est donc pas 
remise en cause. 
 

domein en vormen ze er een specifieke categorie 
van, aangezien de gemeente er  als eigenaar  het 
genot van heeft via haar inwoners, op grond van het 
nieuwe Burgerlijk Wetboek. De definitie van 
gemeentegoederen in het vorige Wetboek klopte 
niet, omdat de inwoners van de gemeente niet de 
eigenaars zijn van de goederen in kwestie. 
 
Het bestaan van gemeentelijke roden staat dus niet 
ter discussie. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

02 Question de Denis Ducarme à Vincent Van 
Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) sur 
"La position du gouvernement fédéral par rapport 
aux agences de paris" (55022256C) 
 

02 Vraag van Denis Ducarme aan Vincent Van 
Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) over 
"Het standpunt van de federale regering met 
betrekking tot wedkantoren" (55022256C) 
 

02.01  Denis Ducarme (MR): Le cadre légal en 
matière de jeux de hasard vise à canaliser les 
joueurs vers une offre légale de qualité, pour les 
protéger. Mais l'offre doit rester attractive, sans quoi 
les joueurs risquent de céder à la tentation des sites 
illégaux. 
 
 

s ont souffert de la 
pandémie et sont inquiets. Un projet vise à 
assimiler les agences de paris aux casinos. C'est 
problématique pour un secteur dont le chiffre 
d'exploitation est en baisse, et qui représente 
plusieurs centaines d'emplois. Il est question 
d'étendre aux agences de paris un contrôle 

casinos et des salles de jeux. 
 

02.01  Denis Ducarme (MR): Het wettelijk kader 
voor de kansspelen is erop gericht spelers te 
beschermen door ze naar een legaal en 
kwaliteitsvol aanbod te leiden. Het aanbod moet 
echter aantrekkelijk blijven, anders kunnen de 
spelers in de verleiding komen illegale websites te 
bezoeken. 
 
De uitbaters van wedkantoren hebben onder de 
pandemie geleden en zijn ongerust. Er is een 
ontwerp om wedkantoren met casino's gelijk te 
stellen. Dat is problematisch voor een sector die 
met een dalende omzet kampt en honderden 
mensen tewerkstelt. Er zijn plannen om de EPIS-
identiteitscontrole, die al toegepast wordt aan de 
ingang van casino's en speelzalen, tot de 
wedkantoren uit te breiden. 
 

Comment vont-ils organiser les sas de contrôle à 
l'entrée des agences? Il n'y a pas de disposition par 
rapport à des mises plafonnées. Le contrôle 
d'identité va rebuter les clients et les réorienter vers 
les jeux en ligne. 
 
Pour garantir l'équité, les dispositions EPIS prises 
pour les agences de paris devraient s'appliquer 
aussi aux produits de la Loterie Nationale. 
 
 
Ne serait-il pas utile d'avoir un contact avec l'UPAP, 
qui représente plus de 500 emplois? 
 

Hoe zal de klant bij het binnengaan van het 
wedkantoor gecontroleerd worden? Er zijn geen 
bepalingen met betrekking tot een maximuminzet. 
De identiteitscontrole zal klanten afschrikken, en 
hen naar onlineweddenschappen drijven. 
 
Ter wille van de billijkheid zouden de EPIS-
bepalingen die voor de wedkantoren gelden ook op 
de producten van de Nationale Loterij van 
toepassing moeten zijn. 
 
Zou het niet nuttig zijn om hierover om de tafel te 
gaan zitten met de Beroepsvereniging van 
Wedkantoren (BVWK), die meer dan 500 banen 
vertegenwoordigt? 
 

02.02  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 
français): Le gouvernement s'est engagé à lutter 
contre les dettes de jeu, c'est pourquoi je soutiens 
l'idée d'introduire le système EPIS dans les 
agences de paris.  
 

02.02 Minister Vincent Van Quickenborne 
(Frans): De regering heeft zich ertoe verbonden 
speelschulden tegen te gaan, daarom steun ik het 
voorstel om het EPIS-uitsluitingssysteem uit te 
breiden tot de wedkantoren. 
 


